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MBO Raad verzet zich tegen uitbreiding van niet geëvalueerde regelingen 
 
Op het grensvlak van vmbo en mbo werken beide sectoren hard aan de onderlinge samenwerking. 
Dat geldt voor de scholen in de regio en dat geldt ook voor de sectorraden. Er staat een stevige 
agenda, variërend van studiekeuzevoorlichting tot eerdere aanmelding, opdat tussentijdse uitval 
voorkomen wordt. Ook is er veel aandacht voor de vertaling van nieuwe vmbo-profielen in goed vmbo-
onderwijs met keuzevakken die mogelijk al enigszins kunnen voorsorteren op mbo-opleidingen. Dit 
alles vertaalt zich in goede afspraken in de regio en straks ook in praktische afspraken in SBB-
verband. Daar is een werkgroep vmbo gestart, waarbij ook het Platform vmbo bij betrokken is. De 
minister van OCW schrijft op 3 maart 2015 dat de uitvalcijfers er veel beter uitzien dan enkele jaren 
geleden en binnenkort, zo is de afspraak, organiseren beide sectoren een meeting waarin centraal 
staat wat nu de succesfactoren zijn van goede onderlinge samenwerking. 
 
Tot zover het goede nieuws. Het ware politiek en bestuurlijk nu gewenst dat het departement deze 
beweging optimaal ondersteunt en vo- en mbo-scholen in positie brengt het goede te doen voor 
leerlingen en studenten. Met de introductie van de beroepsroute en de uitbreiding van de 
technologieroute dreigt nu echter een verkeerde ‘afslag’ genomen te worden. 
 
Eerder heeft de MBO Raad zich al erg kritisch uitgelaten over het voornemen de zogenaamde 
vakmanschapsroute en technologieroute uit te breiden. Dit zijn experimentele regelingen die 
voortbouwen op eerdere ervaringen (vm2-trajecten) die een matig beeld opleverden qua effectiviteit 
en die zelf nog niet eens geëvalueerd zijn en kleine aantallen studenten bevatten die de route ook 
daadwerkelijk afmaken. Alleen al om die reden is uitbreiding gevaarlijk. Daar komt bij dat de concept-
uitwerking die nu in de volle openbaarheid ter consultatie voorligt afbreuk doet aan Focus Op 
Vakmanschap, excellent vakmanschap en de rechtspositie van studenten. Sommige scholen zullen 
bovendien verleid worden in een traject te stappen waar zij opvallend weinig hoeven te presteren om 
toch de diplomacomponent te kunnen incasseren. Zaken die allemaal ongewenst zijn. 
 
Meerdere keren en op meerdere tafels heeft de MBO Raad aangegeven wat wel nodig is. Docenten in 
het mbo moeten (op zijn minst) keuzevakken op het vmbo en wellicht ook havo kunnen verzorgen. 
Uitwisselbaarheid van personeel stuit nu op bevoegdheidseisen. Dit verdient dringend een 
pragmatische oplossing. Hetzelfde geldt voor BTW-problematiek en voor hulp bij het goed 
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implementeren van de consequenties van de vervroegde aanmelddatum: de systeemtechnische 
uitdaging daarvan is groot, zowel aan de vo- als mbo-kant. Laat deze onderwerpen – ook al 
beschreven in de administratieve lastendrukagenda waar nu kritische Kamervragen over worden 
gesteld (schiet het wel op?) – nu alle prioriteit krijgen!  
 
Doorzetting van de nieuwe, veel te uitgebreide regeling kan bijdragen aan onacceptabele verkorting 
van trajecten voor de hogere mbo-opleidingen met als gevolg kwaliteitsverlies, te korte stages en een 
matige rechtspositie voor erg jong afgestudeerden. We hebben de indruk dat bedrijven en scholen 
daar niet per se op zitten te wachten. Verkorting, daar waar opportuun, is al geregeld via Focus op 
Vakmanschap en de daaruit voortvloeiende regelgeving. Dit is een schep erbovenop die de zaak uit 
evenwicht trekt.  
 
De dringende oproep luidt dan ook: stop met nieuwe en nog meer uitgebreide regelingen en neem 
stolsels weg die scholen en onderwijsteams hinderen zelf het goede te doen. En laten we op korte 
termijn ons verdiepen in de succesfactoren van scholen die prima samenwerken, zodat we allen 
daarvan kunnen leren. 
 
Het bestuur van de MBO Raad hoopt dat het departement bereid is de koers op dit vlak bij te buigen 
in een richting die scholen en bedrijfsleven werkelijk helpt. Laat het maken van een regeling niet 
hipper zijn dan het wegnemen van hardnekkige belemmeringen. 
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